

2018/19 - Møde 1 referent: KR Blev afholdt hos: Jakob

Deltagere:

| | |
|--------------------------|-----------------------|
| Ole Vinberg Larsen (OVL) | Pernille Nielsen (PN) |
| Henning Mikkelsen (HVM) | Gurli Gøbel (GG) |
| Henrik Sattrup (HS) | Kirsten Rask (KR) |
| Jakob Søegaard (JS) | Afbud: pt. ingen |

Dagsorden

0. Godkendelse af dagsorden

Godkendt.

1. Orienteringspunkter

Orientering: Klage over distriktet behandlet af DBf-hovedbestyrelsen

Kopieret fra hovedbestyrelsens referat fra deres møde den 25. maj 2018:

"Klage fra Nick Svendsen, Værløse Bridgeklub

Nick Svendsen, der er formand for Værløse Bridgeklub har rettet henvendelse til DBf's hovedbestyrelse ved Nis Rasmussen og beder om, at henvendelsen behandles som en klage. Henvendelsen har også ligget på HB's forum siden marts i år.

Sagen vedrører formuen i distrikt Nordsjælland - særligt formuens størrelse som pt. er på ca. 400.000 kr. Nick Svendsen oplyser, at han på flere distriktsgeneralforsamlinger har ønsket at nedbringe formuen. Værløse Bridgeklub har således haft et forslag til behandling på distriktets GF om i en årrække at nedsætte kontingentet til distrikt og kreds til 0 kr., indtil formuen var bragt ned til et niveau på omkring 100.000 kr., som svarer til distriktets omsætning. Dette blev nedstemt.

Nick Svendsen henviser i sin henvendelse til DBf; til DBf's vedtægter § 11 stk. 2, hvor det fremgår, at "Distrikter er berettiget til at opkræve kontingent og eventuelt lade dette kontingent opkræve sammen med kontingentet til DBf. Størrelsen af et sådant distriktskontingent skal godkendes af hovedbestyrelsen".

Nis Rasmussen har oplyst, at klagen behandles på dette HB-møde og at ingen hovedbestyrelse tidligere har truffet afgørelse imod lokalt vedtagne kontingenter. HB drøftede sagen. Det er HB's vurdering, at der allerede er et fokus på dette i distrikts-bestyrelsen. Dette bekræftes af, at der på den seneste GF skete en nedsættelse af distriktskontingentet. HB har således tillid til, at distriktets bestyrelse løbende tager hånd om formuens anvendelse. Endvidere bemærker HB, at der ikke blandt distriktets klubber er flertal for at følge Nick Svendsens forslag om nedbringelse af formuen. På den baggrund ser HB heller ikke noget grundlag for at intervenere. Dette vil blive meddelt Nick Svendsen i et brev."

Distriktsbestyrelsen tager dette til efterretning. Distriktsbestyrelsen har ikke modtaget nogen orientering om dette fra DBFs hovedbestyrelse. Det ville vi ellers have forventet at modtage.

Orientering: DM for seniorpar og DM for damepar

Den 27. august modtog distriktet en henvendelse fra sekretariatet om evaluering af parmenterskaberne via distrikternes diskussionsforum. Kun et distrikt valgte at svare på den henvendelse. Hovedbestyrelsen har primo september truffet beslutning om at DM damepar og DM seniorpar fortsat har fri tilmelding.

OVL udtrykte, at han synes at denne udvikling er undergravende for distrikternes virksomhed, når distrikterne fratages aktiviteter. Tilbage står distrikterne kun med åben par og mixed par.

OVL mente at man skal kvalificere sig for at deltage i et DM. - Og kredsen står tilbage med kun en holdturnering.

Orientering: antal pladser med DM-finaler i Svendborg til sommer
Distriktet har 13 pladser i åben par og 12 pladser i mixed par.

Orientering: Deltagelse i interdistriktsmøde

OVL var gæst ved et møde mellem de tre andre sjællandske distrikter den 31. august. OVL ville gerne give bestyrelsen et kort referat fra dette møde. Det blev skudt til punktet eventuelt sidst i mødet. [vi glemte at vende tilbage til punktet men efterfølgende sendte OVL et referat fra dette møde til bestyrelsen]

2. Kommunikation, opgaveløsning og commitment i bestyrelsesarbejdet

Intern kommunikation.

Hvordan skal bestyrelsen arbejde sammen?
Hvor hurtigt kan man forvente besvarelse af e-mail-korrespondance?
Hvilke deadlines er tidsmæssigt acceptable?

Hvem løser hvilke opgaver?

Behov for eventuel omfordeling?
Skal opgaver løses i god tid eller i sidste øjeblik?
Hvad er "i god tid"?
Vidensdeling/-spredning, så flere bestyrelsesmedlemmer kan løse de nødvendige opgaver
Hurtig kommunikation hvis man ønsker af hjælp til løsning af opgaver, som man ikke er i stand til at løse i tide.

Bestyrelsens interne samarbejde og løsning af arbejdsopgaver blev diskuteret.

Vi har alle meldt os til bestyrelsesarbejdet, fordi vi gerne vil bidrage til distriktets drift og udvikling. Men der er tale om frivilligt arbejde, så det er vigtigt, at vi har nogle spilleregler for, at man kan sige fra hvis man tidsmæssigt ikke magter at varetage nogle opgaver, som man er sat til at løse.

Vi skal alle bakke op om vedtagne beslutninger, så vi står med en samlet holdning udadtil.

Vi bør være i bedre tid til at løse de opgaver, som vi ved kommer - end vi er. Opgaverne dukker ikke op som en overraskelse.

Mails, der sendt rundt til bestyrelsen og som kræver respons, har en besvarelsesfrist på 2 dage.

Løsning af opgaver skal gøres mindre personafhængige. Det skal være lettere for andre at overtage en opgave og at løse den. Denne proces kan gøre lettere, hvis man som bestyrelsesmedlem har adgang til eksisterende værktøjer som dokumentskabeloner (fx turneringsposter, regneark mm., referater mm.) som anvendes i forbindelse med bestyrelsesarbejdet. Disse skal være lettere tilgængelige, så der er større vidensdeling.

Følgende opgaver blev aftalt:

HVM blev sat til - med deadline nytår - at undersøge hvilken "sky"-løsning distriktet kunne anvende i denne forbindelse for dokumentdeling. Dropbox blev nævnt.

KR overtager tilmeldingen til de store finaler (åben og mixed) i distriktet. KR aftaler nærmere med OVL hvordan denne opgave skal løses, når vi når længere hen på sæsonen.

3. Siden sidst - opfølgning

Status for kortblandingsregnskab og regningsudsendelse

HS gav en status.

Finn har sendt regninger for 17-18.

Afregningen af Gentofte BK er næsten helt færdig. Jysk er ikke færdig endnu. På grund af et mindre manglende overblik er enkelte klubber er blevet spurgt hvad de selv mener de skylder os.

Der er ikke sendt regning endnu til DBF-sekretariatet i forbindelse med afregningen fra Copenhagen Bridge Invitational.

Udsendelse af regninger og sletning af personoplysninger i tilmeldingsmodulet samt anden afregning

HS afventer liste fra HVM om deltagere på kurserne i august/september før han sendere regninger ud til klubberne. Deltagerne skal slettes i tilmeldingsmodulet, så det kun er aktuelle tilmeldinger til kommende aktiviteter, der kan ses. KR sletter de ikke aktuelle tilmeldinger.

HS efterlyste afregning af partturneringerne i foråret 2018. JS lovede at sørge for at sende bilag til HS snarest muligt for åben par og mixed par.

Henvendelse fra Jan Plon, Bridgeklubben KVIK

Klubben har henvendt sig med et ønske om kursus i BridgeCentral og Bridgemate. KR sørger for at svare og kvittere for henvendelsen.

Klubhold

HS fik til opgave at revidere propositionerne for klubholdturneringen og sende dem i korrektur til KR.

Distriktets udstyr hos Finn

Det blev aftalt hvad der skulle ske med det af distriktets udstyr, som er blevet opbevaret hos Finn, da han ønskede at komme af med det. Det drejer sig om borde, bordnr., Jannerstemdekasser og en printer I fald der var noget udstyr vi ikke ville have blev det aftalt, at vores klubber skal tilbydes at aftage det først.

Sæsonplanlægning for sæsonen 18/19 - offentliggørelse af sæsonplan

Sæsonprogrammet har i lang tid stået som "foreløbigt" på vores hjemmeside.

Ved sidste bestyrelsesmøde blev det aftalt at JS skulle kontakte Lillerød BK for at høre om klubben vil være interesseret i at afholde et eller flere klubheats. Det var de ikke.

Der er to muligheder for at kvalificere sig til distriktets mixed par finale og to muligheder for at kvalificere sig til distriktets åben par finale. Humlebæk ville gerne holde et åben par heat. Og det blev aftalt at distriktet holder et mixed par heat.

4. Arrangementer i den nærmeste fremtid

Midtvejsmøde

HS deltager i midtvejsmødet i Herning den 11. november 2018.

Bestyrelsen havde følgende kommentarer som HS blev bedt om at tage med til mødet: Det er uheldigt at der ikke er nogen på DBF-sekretariatets 1. sal, der ved noget om bridge. Der har været en alt for stor medarbejderudskiftning. Det har bevirket et stort videnstab - og sporene er skræmmende.

Det er uheldigt at BC3 skal anvendes i en halvfærdig tilstand.

[HS måtte efterfølgende melde afbud til deltagelse i mødet grundet sygdom]

Klubledermøde

Der er booket lokaler den 24. november i Allerød.

Det blev diskuteret hvilke punkter der skulle være på dagsordenen og hvem der skulle deltage fra bestyrelsen. PN skal kontakte en klubpartner for at få et spændende indlæg på mødet. Vi vil afholde mødet, hvis der er et passende antal tilmeldte klubber. Jakob henter nøgle. [Mødet blev efterfølgende aflyst på grund af for få tilmeldinger]

Seniorpar

Afholdes den 11. november i Slotsbridge

Jakob er TU-leder og sørger for indkøb af præmier og madordning.

Damepar

Afholdes den 6. januar i Slotsbridge

Jakob er TU-leder og sørger for indkøb af præmier og madordning.

Planlægning af det praktiske i forbindelse med Mixed par-finale 13.-14. april 2019 og

Åben par-finale: 11.-12. maj 2019 sker på næste bestyrelsesmøde.

5. Fremtidig anvendelse af lokaler i Allerød Kommune

Det var meningen at OVL skulle oprettes som formand for distriktet i Allerød Kommunes bookingssystem for lokaler. Det er ikke sket endnu, da vi ikke har taget stilling til, om vi fortsat vil anvende disse lokaler eller andre lokaler fremadrettet (efter klubledermødet).

OVL vil undersøge muligheden for at benytte nogle lokaler i Rudersdal.

6. Henvendelse fra Helle Simon Elbro om afvikling af klubholdturneringen

Helle Simon Elbro har henvendt sig omkring afviklingen af klubholdturneringen i distriktet.

Det er en henvendelse, som bestyrelsen er glad for - det er rart at få feed back på det arbejde vi laver fra de spillere, der deltager i vores turneringer.

Bestyrelsen vil i denne sæson fastholde den planlagte afvikling af klubholdturneringen over 4 torsdag aftener i maj/juni. Vi håber på, at ændringen af den måde turneringen afholdes på kan lokke flere hold til at deltage i turneringen. Efter afholdelsen vil vi evaluere turneringen og planlægge hvordan turneringen afvikles i næste sæson. I den forbindelse vil vi inddrage Helles indlæg.

7. Orientering fra HS om arbejdet i tilskudsudvalget for udviklings- og uddannelsesaktiviteter

HS orienterede om status for arbejdet og uddelte info, der skulle offentliggøres på distriktets hjemmeside. Hans Graversen og Sussie Rasmussen deltager i udvalgets arbejde.

8. Eventuelt

- Der skal snarest sendes en klubinformation ud til klubberne. KR efterlyste punkter.
- Vi glemte at få aftalt en ny dato for det næste møde - men efterfølgende blev det aftalt at det skal afholdes fredag den 1. marts.